
آیا واقعا برگزاری هرساله تورنمنت های مهم فوتبالی می تواند 

جذاب باشد؟ تصور کنید هردو سال یک بار شاهد جام جهانی 

باشـــید و در سال های فرد هم جام ملت های اروپا برگزار شود. 

در چنین حالتی آیا این تورنمنت های مهم همچون سال های 

گذشـــته جذاب و پرتماشـــاگر خواهد بود؟ شاید پاسخ منفی 

باشد اما فیفا به صورت جدی چنین طرحی را دنبال می کند و 

به نظر می رسد به زودی باید شاهد چنین روندی در مسابقات 

مهم باشـــیم. ایده اولیه را آرسن ونگر، سرمربی سابق آرسنال 

پیشـــنهاد داده و حالا به دنبال آن اســـت تا رضایت مربیان و 

مدیران باشـــگاه ها و لیگ های مختلـــف را برای برپایی چنین 

ایده ای بگیرد. این ایده می تواند به سود کشورهای کوچک تر 

و تیم هایی باشد که کمتر شانس حضور در جام جهانی را پیدا 

می کنند و به همین دلیل وقتی عربستان سعودی چنین طرحی 

را مطرح کرد با موافقت اولیه 166 کشور از 210 عضو فیفا قرار 

گرفت. ونگر در ماه های اخیـــر رایزنی های زیادی را با مربیان 

مختلف انجام داده و با توجه به ســـمتش به عنوان مدیر بخش 

توسعه فوتبال در فیفا به دنبال این است تا با بررسی دقیق تر این 

ایده و تحقیق درباره اینکه آیا اصلا چنین شیوه ای شدنی است 

یا خیر، درنهایت بهترین تصمیم را برای آینده فوتبال بگیرد.

ایده های بلندپروازانه اینفانتینو
یوفا چندان موافق این ایده نیست و الکساندر چفرین چندین بار 

تلویحا با چنین کاری مخالفت کرده است اما ونگر به تازگی در 

گفت وگو با روزنامه اکیپ می گوید هدف از اجرای این طرح تنها 

کم کردن فاصله برگزاری مسابقات نیست و فیفا در تلاش است 

تا کاملا تقویم تیم های ملی را دگرگون کرده و ساختار جدیدی 

برای آن ایجاد کند. به این ترتیب با افزایش تعداد تورنمنت ها، 

از تعداد فیفادی ها کم می شـــود و درنتیجه باشـــگاه ها ضرر 

کمتری از غیبت ستاره های خود به دلیل شرکت در مسابقات 

ملی متحمل می شوند.

جیانـــی اینفانتینو از زمانی که جای ســـپ بلاتر روی صندلی 

ریاســـت فیفا را گرفت به دنبال ایده هـــای بلندپروازانه و ایجاد 

تغییرات اساسی در این ورزش بود. او از همان ابتدا طرح هایی 

برای بزرگ تر شدن مسابقات جام جهانی دنبال کرد و در همین 

راستا قرار اســـت جام جهانی 2026 که در سه کشور آمریکا، 

کانادا و مکزیک برگزار خواهد شـــد برای نخستین بار با حضور 

48 تیم انجام شـــود. او علاوه بر این اصرار زیادی دارد تا قدرت 

مالی تیم های ملی افزایش پیـــدا کرده و علاوه بر تاثیرگذاری 

اقتصادی، از زیر سایه باشگاه ها نیز خارج شوند.

ایده برگزاری هر دو ســـال یک بار ایـــن رقابت ها نیز در همین 

راستاســـت و فیفا در تلاش است با این کار تعداد تورنمنت ها 

را افزایـــش دهد. به عقیده مقامات این نهاد، برگزاری هر چهار 

سال این مســـابقات مدلی قدیمی است و در دنیای امروز که 

توسط رسانه های مجازی تسخیر شده است و ایده های جدید 

و خلاقانه هر روز به وجود می آید اینکه بخواهیم چهار سال در 

انتظار یک تورنمنت مهم باشـــیم اصلا کاری منطقی نیست و 

دیگر اسپانسرها چنین روندی را نمی پسندند.

کشـــورهای زیادی رویای میزبانی جام جهانی را در سر دارند 

اما فاصله زیاد مسابقات باعث شده فیفا به سراغ سهمیه بندی 

قاره ها برود و به این ترتیب کشـــورهایی چون چین، انگلیس، 

مراکش، اسپانیا، آرژانتین و حتی عربستان که تمایل به میزبانی 

دارند در سال های اخیر در رقابت با کشورهای دیگر کمتر فرصت 

رســـیدن به این هدف را داشـــته اند اما اگر بازی ها هر دو سال 

برگزار شـــود، تعداد میزبانی ها هم بالاتر رفته و شانس بهتری 

دراختیار کشورهای دیگر قرار می گیرد.

از ســـوی دیگر اگرچه این ایده ونگر فعلا درباره فوتبال مردان 

دنبال می شود اما طرح هایی برای جام جهانی زنان و برگزاری 

آن با شیوه هایی متفاوت نیز وجود دارد. اینفانتینو پیش از این 

گفته بود: »قرار نیست در فوتبال زنان عینا از مردان الگوبرداری 

کنیم و باید برای این بخش ایده های جداگانه و خلاقانه ای در 

نظر بگیریم تا آنها هم از روش های جدید بهره و لذت ببرند.«

مخالفان بزرگ
این ایـــده البته مخالفانی هم دارد کـــه مهم ترین آن اتحادیه 

فوتبال اروپاســـت. یوفا معتقد اســـت فیفا با چنین ایده هایی 

به دنبال کاهش قدرت اروپایی ها در فوتبال دنیاست و در تلاش 

است با برهم زدن توازن قدرت، یوفا را تحت فشار قرار دهد. این 

قاره با داشـــتن لیگ هایی بسیار قدرتمند، باشگاه های پولدار 

و همچنین تورنمنت معتبری همچون لیگ قهرمانان به نوعی 

تاثیرگذارترین نهاد فوتبال در دنیاســـت. از طرف دیگر از سال 

2002 که برزیل قهرمان جام جهانی شد به بعد دیگر هیچ تیم 

غیراروپایی نتوانسته به این عنوان دست پیدا کند و تیم های این 

قاره در 20 سال اخیر مشغول یکه تازی بوده اند.

بـــا این حال افزایش تعداد ســـرمایه گذاران و اسپانســـرهایی 

آمریکایی و آسیایی به خصوص از کشورهایی چون قطر، امارات 

و چیـــن در تیم های اروپایی باعث شـــده فیفا با تغییر بالانس 

قدرت در این بخش، دســـت بازتری بـــرای ایجاد تغییرات در 

تقویم مسابقاتش داشته باشد. آفریقا هم به حمایت از این طرح 

پرداخته و به این ترتیب اروپا برابر ســـایر قاره ها تنها مانده اما 

همچنان تلاش دارد در مقابل این ایده مقاومت کند.

چفرین در جلســـه اتحادیه باشـــگاه های اروپایی که به تازگی 

در جنوا برگزار شـــد درباره این ایده می گوید: »حتما شما هم 

شـــنیده اید که فیفا طرحی را در دست بررسی دارد که طی آن 

قرار است مسابقات جام جهانی هر دو سال یک بار برگزار شود. 

جام جهانی همانند یک جواهر ارزشـــمند اســـت که ارزش آن 

به خاطر کمیاب بودن آن اســـت و اگر مسابقات را هر دو سال 

برگزار کنیم از جذابیت و اهمیت آن کاسته می شود و دیگر آن 

اعتبار گذشته را نخواهد داشت. از طرف دیگر نباید بازیکنان 

را بیش از این در تابستان ها درگیر رقابت های ملی کنیم و بهتر 

است فرصت استراحت را از آنها نگیریم.«

دیگـــر مخالف نامدار این طرح ناصر الخلیفی، مالک ثروتمند 

باشـــگاه پاری ســـن ژرمن اســـت که می گوید نباید با چنین 

طرح هایی سلامت بازیکنان را به خطر انداخت: »این طرح ها 

اصلا جالب نیســـت. با اضافه شـــدن برنامـــه بازی ها و تعداد 

مسابقات ســـلامت بازیکنان به خطر می افتد و این بیشترین 

لطمه را به باشگاه ها وارد می کند.«

باشـــگاه های بزرگ اروپایی هم که همواره از تعداد زیاد وقفه 

مســـابقات به دلیل دیدارهای ملی ناراحت بودند از اینکه قرار 

باشد بازیکنان شـــان در هر تابستان درگیر یک تورنمنت ملی 

باشند و فرصتی برای استراحت نداشته باشند اصلا خوشحال 

نیستند و به همین دلیل به دنبال راهی هستند تا فیفا را از اجرای 

چنیـــن طرحی منصرف کنند. البته با توجه به جدیت این نهاد 

برای پیگیری این ایده و بررسی تمامی جوانب آن بعید به نظر 

می رسد در این راه موفق باشند.

ایده عملی؟
ونگر حالا تور اروپایی خود را آغاز کرده تا برای مربیان نامدار و 

مشهور اروپایی تشریح کند که ایده اش حتی می تواند به سود 

باشگاه ها باشد. او برخلاف مخالفان، معتقد است کاهش فاصله 

مسابقات مهم می تواند باعث افزایش جذابیت آن شود و تاثیر 

مثبتی بر آینده فوتبال خواهد داشت. در طرح او تیم های ملی 

اروپایی در طول سال تنها در دو مقطع در رقابت های انتخابی 

طـــی ماه های مارس و اکتبر حاضر می شـــوند و در گروه های 

چهارگانه برای کسب سهمیه جام جهانی تلاش خواهند کرد. 

اتفاقی که به عقیده او می تواند مسابقات را بسیار حساس تر و 

تماشـــایی تر کند و هیجان بازی ها را بالاتر ببرد. از طرف دیگر 

تیم های کوچک تر در مسابقاتی انتخابی حاضر خواهند شد و 

مشابه آنچه به عنوان دیدارهای پلی آف انجام می شود شانس 

خود برای رسیدن به مرحله گروهی را امتحان خواهند کرد. به 

این ترتیب به نظر می رســـد در ســـایر قاره ها نیز چنین ایده ای 

اجرایی خواهد شـــد و بازی ها فشـــرده تر از برهه کنونی انجام 

می شـــود. به این ترتیب از تعداد وقفه های مسابقات به دلیل 

دیدارهای تیم های ملی کاسته می شود و رقابت های آنها تنها 

در دو مقطع انجام می شود اما مشخص نیست آیا این ایده تنها 

برای دیدارهای رســـمی است و این تیم های فرصتی جداگانه 

برای دیدارهای تدارکاتی خواهند داشـــت یا خیر. ونگر معتقد 

اســـت جذابیت و زیبایی مسابقات فوتبال بیشتر به کیفیت آن 

بستگی دارد تا به کمتر برگزار شدن آن و به این ترتیب کم شدن 

فاصله بین مســـابقات باعث نمی شـــود تا این مسابقات برای 

هواداران عادی و به رقابتی معمولی تبدیل شود.

براســـاس این طرح پس از پایان تورنمنت های مهم، بازیکنان 

حداقـــل 25 روز فرصت اســـتراحت خواهند داشـــت تا برای 

بازی در تیم های باشـــگاهی آماده شوند. اما آیا این ایده واقعا 

اجرایی خواهد بود. براســـاس این ایده بازیکنان تقریبا 2 ماه 

از باشـــگاه های خود دور خواهند بود و در بازگشت باید برای 

فصل جدید آماده شـــوند اما با توجه بـــه اینکه تیم ها معمولا 

تورهای تدارکاتی و آماده سازی پیش فصل خود را در تابستان 

برنامه ریـــزی می کنند این موضوع می تواند تداخل در کار آنها 

ایجاد کرده و باعث شود تا آنها ستاره های خود را در این مسابقات 

به همراه نداشته باشند.

از طـــرف دیگر در نظر گرفتن تنها 2 مقطـــع برای دیدارهای 

انتخابی جام جهانی و جام ملت ها نیز می تواند مشکلی دیگر 

را ایجاد کند و آیا تنها 6 بازی برای مشـــخص شـــدن تیم های 

صعود کننده کافی خواهد بود؟ مثلا قاره اروپا 55 عضو دارد و 

حتی درصورتی که جام جهانی با 48 تیم برگزار شود این قاره 16 

سهمیه خواهد داشت که باید مسابقات در 14 گروه انجام شود 

که به نظر منطقی نیســـت. در چنین شرایطی به نظر نمی رسد 

تیم های مدعی کار سختی برای صعود داشته باشند و معمولا 

گروه های آنها کم چالش خواهد بود و این برخلاف چیزی است 

که ونگر عقیده دارد که این مســـابقات باعث افزایش جذابیت 

و هیجان می شـــود.در آفریقا و آسیا نیز کشورهای زیادی برای 

رسیدن به جام جهانی تلاش می کنند و درحالی که این قاره ها 

سهمیه کمتری در این تورنمنت دارند رقابت ها زمان بیشتری به 

طول می انجامد و به ســـختی می توان این رقابت ها را در عرض 

چند هفته به پایان رساند.

دیدارهای ملی برای بیشـــتر بازیکنـــان اهمیت زیادی دارد و 

کمتـــر بازیکنی را می توان یافت که برایش فتح لیگ قهرمانان 

مهم تر از قهرمانی در جام جهانی باشد.به همین دلیل مسابقات 

ملی همواره پرتماشاگر و پرهیجان دنبال می شود. مثلا همین 

هفتـــه پیش درحالی که انگلیس قـــرار بود برابر تیمی ضعیف 

همچون آندورا به میدان برود اما 67هزار تماشاگر در ورزشگاه 

ومبلی حضور داشتند تا این دیدار را از نزدیک ببینند. مسلما 

درآمدهای جانبی از چنین دیدارهایی و همچنین حق پخش 

تلویزیونی مســـابقات برای فدراسیون های کشورهای مختلف 

بســـیار مهم اســـت و به همین دلیل برای آنهـــا حتی دیدار با 

تیم های درجه 2 یا سه هم از اهمیت زیادی برخوردار است.

انگلیس از سال 2009 در هیچ مسابقه مقدماتی جام جهانی 

بازنده نبوده و شکســـت این هفته اسپانیا برابر سوئد نخستین 

باخت آنها در این مرحله از سال 1993 محسوب می شود. این 

روند نشان می دهد تیم های ملی اهمیت بالایی برای دیدارهای 

مقدماتی خود قائل هســـتند و ترجیح می دهند از تعداد این 

مسابقات کاسته نشود. به این ترتیب شاید ایده ونگر موافقان 

چندانی بین این تیم ها نیز نداشته باشد.

کم شدن اختلافات
اگرچه ممکن اســـت این طرح ایراداتی داشته باشد اما نکات 

مثبت آن را نیز نباید نادیده گرفت. مسلما برای برخی هواداران، 

بازیکنان و البته اسپانســـرها و شبکه های تلویزیونی این اتفاق 

و کم شدن فاصله مسابقات می تواند مثبت باشد. حتی شاید 

این طرح باعث شـــود تا اختلافاتی که سیاسی و منطقه ای بر 

سر میزبانی جام جهانی اتفاق می افتد نیز کم شود. قاره آفریقا 

در طول تاریخ تنها یک بار توانسته میزبان این مسابقات باشد و 

کشـــوری مثل مراکش با وجود 5 بار تلاش برای رسیدن به این 

هدف همواره ناکام بوده است. انگلیس که از کشورهای معتبر 

در فوتبال محسوب می شود آخرین بار در سال 1966 توانست 

یک جام جهانی را در خانه برگزار کند و آرژانتین، شیلی و اروگوئه 

هم هنوز در تلاشـــند تا شاید برای نخستین بار از سال 1978 

بتوانند این تورنمنت را به آمریکای جنوبی ببرند.

در چنین شرایطی شاید چندین سال طول بکشد تا یک کشور 

بتواند میزبانی این تورنمنت مهم را کسب کند و به همین دلیل 

تلاش ها برای کســـب این میزبانی با حواشی و حتی شایعاتی 

مبنی بر پرداخت رشوه و رفتارهای فراقانونی همراه بوده است.

به هرحال ونگر در حال حاضر به شـــدت روی اجرای این ایده 

متمرکز شده و تلاش دارد با بررسی دقیق تمامی جوانب آن به 

بهترین نحو آن را در کنگره بعدی فیفا ارائه کند. البته درحالی 

که این مربی باتجربه فرانسوی اعلام کرده بود ممکن است در 

ماه دسامبر این ایده رسما مطرح شود اما به نظر نمی رسد زودتر 

از کنگره فیفا در ســـال 2022 این طرح به رای گذاشته شود و 

باید تا آن زمان منتظر ماند و دید آیا او می تواند در راضی کردن 

همه نهادها و فدراسیون ها موفق باشد یا خیر.

حتی درصورت تصویب این ایده، به نظر نمی رسد زودتر از سال 

2030 فرصتی برای اجرایی کردن آن وجود داشته باشد. فیفا 

در حال حاضر تا ســـال 2026 تقویـــم دیدارهای ملی خود را 

برنامه ریزی و اعلام کرده اســـت. در سال 2028 نیز قرار است 

رقابت های یورو برگزار شـــود و یوفـــا تصمیمی برای تغییر این 

تاریخ ندارد. به این ترتیب اگر قرار باشـــد جام های جهانی هر 

دو سال یکبار برگزار شود باید از سال 2030 به بعد منتظر این 

اتفاق باشـــیم که تا آن زمان هم شاید تغییرات زیاد در فوتبال 

اتفاق افتاده باشد. 

رایزنی با ساوت گیت و کلوپ
حضور ســـرمربی ســـابق آرســـنال در تمرینـــات لیورپول و 

صحبت های او با یورگن کلوپ بســـیار مورد توجه رســـانه های 

انگلیســـی قرار گرفت. او در ادامه به ســـراغ گرت ساوت گیت، 

ســـرمربی تیم ملی انگلیس هم رفت و بـــا او درباره این ایده و 

تلاشش برای اجرایی کردن آن صحبت کرد. پیرمرد فرانسوی در 

تلاش است موافقان بیشتری را به جبهه خود ببرد و ساوت گیت 

یکی از آنهاست که در شرایط کنونی ترجیح می دهد موضعی 

در موافقـــت یا مخالفت با آن نگیـــرد: »من چند هفته پیش با 

آرســـن ونگر دیدار کردم و جلسه بسیار خوبی درباره این ایده 

و پیشـــنهادهایی که ارائه کرد داشتیم. به نظرم این طرح هنوز 

جای زیادی برای کار دارد و می تواند تغییراتی داشـــته باشد. 

به نظرم برخی اجزای آن قابلیت اجراشدن را دارد اما برخی دیگر 

را نمی توان به این راحتی عملی کرد و باید بیشتر روی آن فکر 

شود تا ایده پخته تری داشته باشیم.«

ســـرمربی تیم ملی انگلیس ادامه داد: »با این طرح کل تقویم 

مســـابقات دگرگون و دچار تغییر می شـــود. مسابقات کمتر و 

کیفیت بالاتر هدف اصلی این ایده اســـت، اما هنوز جزئیات 

زیادی وجود دارد که باید درباره آن بحث و بررسی صورت بگیرد 

و من هم در این جلسه نظراتم را مطرح کردم.«

ونگر همچنین این هفته راهی دوحه قطر خواهد شد تا در یک 

کنفرانس شـــرکت کند و در حاشیه آن قرار است با جان تری، 

مایکل اوون، رونالدوی برزیلی و ســـامی خدیرا نیز درباره این 

ایـــده بحث و تبادل نظر کند. ونگر تلاش دارد در ســـال هایی 

کـــه جام جهانی برگزار نمی شـــود مســـابقاتی همچون یورو، 

کوپاآمه ریـــکا و گلدکاپ انجام شـــود و به این ترتیب تورنمنتی 

همچون لیگ ملت های اروپا که به تازگی تاسیس شده خیلی 

زود به پایان راه خود خواهد رسید مگر اینکه یوفا روی برگزاری 

جام ملت ها در هر 4ســـال تاکید داشـــته باشد و به این ترتیب 

هر دوسال جام ملت ها و لیگ ملت ها را برگزار کند تا به عقیده 

خودش بتواند جذابیت مسابقاتش را حفظ کند.

بـــا وجود این، مخالفان این ایده اعتقاد دارند افزایش درآمدها 

و همچنیـــن تضعیف نقش یوفا در دنیای فوتبال هدف اصلی 

این ایده اســـت و فیفا می خواهد بـــا این کار درآمدهایش را از 

پخش تلویزیونی و همچنین اسپانســـرها افزایش دهد. مسلما 

این اتفاق باعث می شـــود پولی که درحال حاضر این نهاد هر 

4ســـال یک بار از فروش حق پخش، قراردادها با اسپانسرها و 

همچنین بلیت فروشی بازی ها دریافت می کند، هر دوسال به 

خزانه اش ریخته شود و به این ترتیب قدرت بیشتری هم نصیب 

آنها خواهد شد.

چهارشنبه ۱۷ شهریور ۱۴۰۰   شماره ۳۴۰۶
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  با لژیونرها
مهدی طارمی پس از دیدار شـــب گذشته تیم ملی ایران برابر عراق 

در مرحله انتخابی جام جهانی 2022 قطر به پرتغال برگشـــت تا در 

تمرینات آماده سازی پورتو برای دیدار حساس روز شنبه حاضر شود. 

پورتو قرار اســـت یکی از مهم ترین دیدارهای این فصل خود در لیگ 

را برابر اسپورتینگ لیسبون، قهرمان فصل پیش برگزار کند و سرجیو 

کونسیسائو، سرمربی پورتو حساب ویژه ای روی درخشش طارمی در 

این دیدار می کند. روزنامه اوجوگو پرتغال دراین باره نوشت: »پورتو پس 

از وقفه مسابقات لیگ به دلیل دیدارهای ملی باید در هفته پنجم لیگ 

پرتغال جدالی حســـاس و سرنوشت ساز را برابر اسپورتینگ لیسبون 

برگزار کند. در خط حمله این تیم احتمالا کونسیســـائو بازهم از زوج 

مهـــدی طارمی و تونی مارتینز اســـتفاده خواهد کرد که آمار خوبی 

برابر این تیم شـــهر لیسبون ندارند. هر دو بازیکن درطول مدتی که 

در لیگ پرتغال هستند نتوانسته اند برابر اسپورتینگ گلزنی کنند و 

طارمی اگرچه حتی با لباس ریو آوه به پورتو هم گل زده است اما برابر 

قهرمان فصل پیش لیگ نتوانسته موفق عمل کند. طارمی پیش از 

تعطیلات اخیر موفق شـــد بالاخـــره در فصل جدید هم گلزنی کرده 

و دروازه آروکا را باز کند و می تواند در این دیدار حســـاس هم نقش 

مهمی داشته باشد. او اگرچه نتوانسته به اسپورتینگ گل بزند اما در 

جریان یکی از دیدارهایی که برابر این تیم انجام داد شب تلخی را برای 

مدافعان حریف به خصوص کوتس رقم زد. طارمی که در آن زمان در 

ریو آوه بازی می کرد در جریان دیدار دو تیم در ورزشگاه خوزه آلوالاده 

توانست سه پنالتی بگیرد که هر سه خطا را کوتس روی او انجام داد 

و درنهایت باعث شـــد این مدافع اروگوئه ای از زمین مسابقه اخراج 

شود. این مهاجم ایران که در آن زمان چندان شناخته شده نبود با این 

عملکـــرد عالی نامش را بیش از قبل مطرح کرد و توانایی هایش را به 

رخ کشید. تونی مارتینز هم همزمان با طارمی راهی لیگ پرتغال شد 

اما او هم مثل زوجش در پورتو در 4رویارویی با اسپورتینگ لیسبون با 

لباس فامالیکائو و پورتو نتوانسته گلزنی کند یا حتی همانند طارمی 

خطری ایجاد کند. البته او به تازگی در مصاحبه ای اعلام کرده کاملا 

برای این دیدار مهم آماده اســـت و امید دارد تا بتواند این طلســـم را 

شکســـته و به اسپورتینگ گل بزند: »ما به زودی بازی بسیار سختی 

را در زمین حریف داریم. در این مســـابقه به 3امتیاز دیدار نیاز داریم 

تا بتوانیم به جایگاه اصلی خود برگشـــته و بتوانیم دوباره در کورس 

قهرمانی جای بگیریم. اگرچه لیگ قهرمانان نیز تورنمنتی بسیار مهم 

است اما هدف اصلی ما در این فصل فتح لیگ است و تمام تمرکز ما 

روی این مسابقات خواهد بود.« در این مسابقه اگر مارتینز و طارمی 

در فرم خوب خود باشـــند کسب 3امتیاز و برتری برابر قهرمان فصل 

پیش دور از دسترس نخواهد بود و کونسیسائو به خوبی می داند که 

برد در این مسابقه تا چه میزان می تواند در بالا رفتن شانس قهرمانی 

تیمش موثر باشد. پورتو البته در لیگ قهرمانان نیز کار بسیار سختی 

پیش رو دارد و صعود از گروهی که متشکل از لیورپول، اتلتیکومادرید 

و میلان اســـت کاری تقریبا غیرممکن به نظر می رســـد. با این حال 

بازیکنان این تیم امیدوارانه بـــه این تورنمنت نگاه کرده و معتقدند 

که پورتو چندان هم ناامید نیست. مارتینز می گوید: »ما بازیکنان از 

این گروه لذت می بریم و دوست داریم که در بازی های بزرگ حاضر 

باشیم. فصل پیش هم برابر تیم های مدعی نمایش خوبی داشتیم و 

امیدوارم امسال نیز این روند را ادامه دهیم.« طارمی هم معتقد است 

پورتو در این گروه ناامید نیست: »درست است که ما درکنار تیم های 

بزرگی قرار داریم اما تلاش می کنیم تا بهترین عملکرد را ارائه کرده و 

بتوانیم راهی دور بعد شویم.« او که در اردوی تیم ملی کشورش برای 

دو دیدار برابر ســـوریه و عراق در مرحله انتخابی جام جهانی 2022 

قطر حضور داشـــت حالا باید به ســـرعت به پرتغال برگردد تا خود را 

برای دیدار مهم روز شنبه تیمش آماده کند. البته پورتو هفته سختی 

را پیـــش رو دارد و پس از پایان فیفادی باید به مصاف اســـپورتینگ 

برود و چهارشنبه شب نیز در نخستین دیدار خود در مرحله گروهی 

رقابت های لیگ قهرمانان اروپا باید راهی ورزشگاه وندامتروپولیتانو 

شود تا رودرروی اتلتیکومادرید قرار گیرد.«

هفته سخت پیش روی پورتو و جدال با اسپورتینگ

کونسیسائو امیدوار به طلسم شکنی طارمی

سیامک خاجی
روزنامه نگار

برگزاری هر 2 سال یک بار جام جهانی، از ایده تا واقعیت

افزایش جذابیت یا کاهش هیجان و اهمیت؟


